六鲁家长圈 微信号: sdgkjzq

机密★启用前 试卷类型 A

山东名校考试联盟 2023-2024 学年高三年级上学期期中检测 英语试题参考答案

2023.11

第一部分 听力(共两节,满分30分)

1-5 CACBC 6-10 CBCAC 11-15 AABCA 16-20 CABAC

注意:每小题 1.5 分,凡是与答案不符者,不给分。

第二部分 阅读 (共两节,满分50分)

第一节(共15小题:每小题2.5分,满分37.5分)

21-23 DBB 24-27 DBDA 28-31 DCAA 32-35 BDBC

第二节(共 5 小题:每小题 2.5 分,满分 12.5 分)

36-40 BACFD

注意:每小题 2.5 分,凡是与答案不符者,不给分。

第三部分 语言运用 (共两节,满分30分)

第一节(共15小题:每小题1分,满分15分)

41-45 BADAB 46-50 CDDCC 51-55 DAABB

注意:每小题 1 分,凡是与答案不符者,不给分。

第二节(共10小题:每小题1.5分,满分15分)

56. has been recognized 57. relatively 58. a 59. Established 60. products

61. for 62. making 63. excellence 64. to promote 65. where

注意:1. 每小题 1.5 分,满分 15 分。

2. 语法填空答案唯一,请严格按照答案给分。词形、时态等错误的不得分;书写潦草无法辨识者,不得分。

第四部分 写作 (共两节,满分40分)

第一节 应用文写作(满分 15 分)

应用文写作评分细则

本题满分为 15 分,按 6 个档次给分。评分时,先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次,然后以该档次的要求来衡量、确定或调整档次,最后给分。

一、内容要点:

- 1. 写信目的:邀请 Mr. Brown 一起参观花展;
- 2. 具体内容:约定见面的时间地点、游览安排等。
- 3. 表达期待:期待得到肯定回复。
- 二、语言:符合邀请信的语言特征。时态整体用错的分数降一个档次。
- 三、阅卷原则:标准统一;公正公平;得分有理,扣分有据。

四、阅卷标准:要点齐全、流畅自然、书写工整、字数符合要求。如书写较差,以至影响交际,将分数降低一个档次。词数少于 60 和多于 120 的,从总分中减去 2 分。拼写与标点符号高三英语试题参考答案 第 1 页 (共 7 页)

官方微信公众号: sdgkjzq 咨询热线: 010-5601 9830 官方网站: www.zizzs.com 微信客服: sdgkjzq2021



是语言准确性的一个方面,评分时,应视其对交际的影响程度予以考虑。英、美拼写及词汇用 法均可接受。

五、各档次的给分范围和要求:

档次]描述
第六档 (13-15 分)	完全完成了试题规定的任务。 ——覆盖所有内容要点。 ——应用了较多的语法结构和词汇。 ——语法结构或词汇方面有些许错误,但为尽力使用较复杂结构或较高级词汇所致;具备较强的语言运用能力。 ——有效地使用了语句间的连接成分,使全文结构紧凑。 完全达到了预期的写作目的。
第五档 (10-12 分)	较好地完成了試题规定的任务。 ——虽漏掉1个次重点,但覆盖所有主要内容。 ——应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。 ——语法结构或词汇方面应用基本准确,些许错误主要是因尝试较复杂语法结构或词汇所致。 ——应用简单的语句间连接成分,使全文结构紧凑。 达到了预期的写作目的。
第四档 (7-9 分)	基本完成了试题规定的任务。 ——虽漏掉一些内容,但覆盖所有主要内容。 ——应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。 ——有一些语法结构或词汇方面的错误,但不影响理解。 ——应用简单的语句间连接成分,使全文内容连贯。 整体而言,基本达到了预期的写作目的。
第三档(4-6分)	未适当完成试题规定的任务。 —漏掉或未描述清楚一些主要内容,写了一些无关内容。 —语法结构单调,词汇项目有限。 —有一些语法结构或词汇方面的错误,影响了对写作内容的理解。 —较少使用语句间的连接成分,内容缺少连贯性。 信息未能清楚地传达给读者。
第二档 (1-3分)	未完成试题规定的任务。 ——明显遗漏主要内容,写了一些无关内容,原因可能是未理解试题要求。 ——语法结构单调,词汇项目有限。 ——较多语法结构或词汇方面的错误,影响对写作内容的理解。 ——缺乏语句间的连接成分,内容不连贯。 信息未能传达给读者。
第一档 (0分)	未能传达给读者任何信息:内容太少,无法评判;写的内容均与所要求内容无关或所写内容无 法看清。

高三英语试题参考答案 第2页 (共7页)



六、参考范文:

One possible version:

Dear Mr. Brown,

It is my great pleasure to invite you to appreciate the flower exhibition being held in Baotu Spring Park with me. I know how much you love gardening, and this flower exhibition is sure to excite and delight you.

First of all, I'd like to know whether this Saturday is convenient for you? If so, we can meet at the gate of Baotu Spring Park at 8:00. There are diversified flowers and plants here to let you taste the charm of nature. We can take selfies among those bright — colored flowers and learn some knowledge about flower cultivation.

I am sure it will be a very pleasant and unforgettable experience. Looking forward to your earliest and positive reply!

Yours, Li Hua

第二节读后续写(满分 25 分)

读后续写评分细则

一、写作思路

1. 续写思路:

结合原文,由续写第一段首句 "Harrison shared the story online and launched a donation to help Robbie."可以预测续写第一段主要内容: Harrison 的帖子在网上引起了人们的关注。大家纷纷伸出援助之手,很快就筹到了足够的钱帮助 Robbie。Harrison 带着筹款去见 Robbie。

由第二段首句"The funds really took Robbie by surprise."可以推测:Robbie 得知这一切的惊讶之情。他感谢大家的帮助,同时也想要用多余的善款继续帮助需要帮助的人。

2. 参考范文

One possible version:

She shared the story online and launched a donation to help Robbie. With the story going viral online, a large number of people were touched by how kind Robbie had been to Harrison. Donation started to pour in and the funds were increasing day by day. A hotel manager even called Harrison, offering free accommodation for Robbie. Harrison was excited about people's positive response, which was beyond her expectation. Within days, she ended up raising far enough money to pay for a flat. Harrison couldn't wait to give Robbie the funds. The donation really took Robbie by surprise. Moved to tears, he thanked Harrison for what she had done for him but refused to accept funds, saying that he had never expected anything in return. Harrison told Robbie it was his act of kindness that brought out the best of people and he deserved it. Hearing that, Robbie decided to give the money to a charity which could provide him with housing and then could use the excess funds to help other homeless people in their community who were in his same situation.

高三英语试题参考答案 第3页 (共7页)

官方微信公众号: sdgkjzq 官方网站: www.zizzs.com 咨询热线: 010-5601 9830

微信客服: sdgkjzq2021



二、各档次给分范围及要求

档次	描述
第七档 (22-25 分) 优秀	①创造了新颖、丰富、合理的内容,富有逻辑性,续写完整、合理,与原文情境融洽度高。②使用了多样且恰当的词汇和语法结构,表达流畅,语言错误很少,且完全不影响理解。③自然有效地使用了段落间、语句间衔接手段,句子结构清晰,前后呼应,意义连贯。
第六档 (18-21 分) 良好	①创造了比较丰富、合理的内容,比较有逻辑性,续写比较完整、合理,与原文情境融洽度较高。 ②使用了比较多样且恰当的词汇和语法结构,表达比较流畅,有个别错误,但不影响理解。 ③比较有效地使用了语句间的衔接手段,比较清晰,意义比较连贯。
第五档 (15-17 分) 及格 第四档 (11-14 分)	①创造了基本合理的内容,有一定的逻辑性,续写基本完整、合理,与原文情境相关。 ②比较恰当地使用了词汇和语法结构,表达方式不够多样化,表达有些许错误,但基本不影响 理解。 ③使用了语句间的衔接手段,全文结构比较清晰,意义比较连贯。
	①创造了基本完整的故事内容,但有的情节不够合理或逻辑性不强,与原文情境基本相关。 ②使用了简单的单词和语法结构,有部分语言错误和不恰当之处,个别部分影响理解。 ③尚有语句衔接的意识,语句衔接,全文结构基本清晰,意义基本连贯。
第三档 (6-10 分)	①内容逻辑有一些重大问题,续写不够完整,与原文有一定程度的脱节。 ②所写的词汇有限,语法结构单调,错误较多且比较低级,影响理解。 ③未能有效地使用语句间的衔接手段,全文结构不够清晰,意义欠连贯。
第二档 (1-5 分)	①内容、逻辑上有较多重大问题,或部分内容抄自原文,续写不完整,与原文情境基本脱节。 ②所使用的词汇非常有限,语法结构单调,错误极多,严重影响理解。 ③几乎无使用语句间衔接手段,全文结构不清晰,意义不连贯。
第一档 (0 分)	未作答; 所写内容太少或无法看清以致无法评判; 所写内容全部来自原文; 与题目完全不相关。

三、评分参考

- 1. 评卷时注重内容、意义、逻辑与衔接。
- 2. 关注叙述、说明、描写的生动性,兼顾语言逻辑。

注重意义的传达:语言的准确性,意义的丰富性(情节有发展);不使用单一词汇;体现"交际意图"的语言才是好语言;过分使用高级词汇,过犹不及。

高三英语试题参考答案 第4页 (共7页)

官方微信公众号: sdgkjzq 官方网站: www.zizzs.com 咨询热线: 010-5601 9830 微信客服: sdgkjzq2021



听力原文

Text 1

- M: Hello! Laura, how are you today?
- W: Hi, Bob. I'm feeling very nervous. I just had a test and I'm not sure how well or how badly I did.

Text 2

- W: The medicine we ordered has arrived. We should be careful with that big blue box. And the medicine in the red box should be kept refrigerated.
- M: OK, Dr. Lin. What should we do with the gray box?
- W: Oh, there are face masks in it. Just put the gray box in storage.

Text 3

- M: Hello. I'd like to book a ticket to Russia on July 6th.
- W: All right, sir. We have flights leaving at 8:00 a.m., 1:00 p.m. and 6:00 p.m. Which flight do you want to take?
- M: I want to book a ticket for the morning, please.

Text 4

- W: Look! The ticket of the film is ten dollars per person.
- M: But if we have student cards, we can get in for two dollars
- W: Really? Let's have a try.

Text 5

- W: David, would you like one more egg?
- M: No, thanks. I'm full. I'd like some coffee.
- W: Sorry, I don't have any coffee.
- M: That's OK. I'll have a glass of water.

Text 6

- W: Hello, sir. May I help you?
- M: Yes, can I see that shirt on the left shelf please?
- W: Sure. Here you are.
- M: How much is it?
- W: 55 dollars.
- M: 55 dollars? That's too expensive.
- W: How about the one next to the yellow sweater? It's cheaper and very similar to this one. It comes in three colors: white, black and green.
- M: Well, white one gets dirty easily and black would make me look dull.
- W: Then I'll pack the green one for you?
- M: OK.

Text 7

- M: Dorothy, what are your plans for Christmas?
- W. Oh, it's almost Christmas. I nearly forgot. And I'm not sure what I'll do then.

高三英语试题参考答案 第5页 (共7页)

官方微信公众号: sdgkjzq 咨询热线: 010-5601 9830 官方网站: www.zizzs.com 微信客服: sdgkjzq2021



- M: Well, if you don't have any plans, you could have dinner at my house.
- W: OK. That's very nice of you. Have you finished your shopping yet?
- M: Not yet. I have to buy some gifts for my wife and my son. I think I'll go to the mall this Sunday.
- W: It's going to be really crowded at the mall then. You can try shopping online.
- M: Good idea.
- W: What are you going to buy?
- M: My family loves reading. So I'll get some books.
- W: What do you like? I'm planning to buy something for you.
- M: Really? Thanks a lot. Maybe a tea box. I bought a lot of tea from China, but I got no place to store it.
- W: All right then.

Text 8

- W: Ken, what do you think is more important, hard work or talent?
- M: They both play an important role in whatever task you do. But personally, I think hard work is more important than talent.
- W: Why do you say so?
- M: Well, I knew nothing about music in the past. But with the help of my father, I learned to play the violin three years ago. I have been practicing four times a week. And last month I even went on stage and won second place. I am proud of myself.
- W: Wow, what an amazing example! But the success of so many people around me proves that talent is more important. Susan, one of my aunts, is a quick learner. I remember once she told me that she had done nothing to prepare for a meeting, but she pulled it off, because she collected all the key information she needed in a short time.
- M: Well, maybe. But for most ordinary people, all they can do is to spend more time and energy on what they are trying to accomplish.

Text 9

- M. Today I have with me Lily Jenkins, who will be talking to me about windsurfing. First of all, Lily, do you need to spend a lot of time practicing before you're any good at it?
- W: I suppose it mostly depends on the individual fitness. Previous experience in related sports may also be a contributing factor. Interestingly, buying expensive, high—quality boards doesn't seem to make much difference.
- M: Do you have any tips about safety?
- W: Yes, let somebody on shore know what time you're due back and, just in case the rescue services have to search for you, what colors your board and sail are so they know it's you.
- M: What is it about windsurfing that gives you most pleasure?
- W: Oh lots of things, such as becoming physically fitter, or discovering how to do things I'd never tried before. But if I had to choose one it'd be the way it lets you empty your mind 高三英语试题参考答案 第6页 (共7页)

官方微信公众号: sdgkjzq 咨询热线: 010-5601 9830 官方网站: www.zizzs.com 微信客服: sdgkjzq2021



of all the stress and concerns of daily life.

- M: Finally, Lily, how do you see your future in windsurfing?
- W: Well, I've thought of coaching but that would mean spending a lot of time in practice pools, whereas the place I like to be is the open sea, perhaps racing other people.
- M: Thank you, Lily.

Text 10

W: Are New Year's resolutions powerful or pointless? Almost every year of my life, I've started the New Year with a set of resolutions that I've been determined to keep. The results, predictably, have been variable. Last year. I mostly kept to my fitness goal of doing 20—minute sports each day, but I failed miserably at my aim of quitting social media. According to my weekly screen—time reports, I still spend between two and three hours each day on my phone. I am far from alone in my determination to start each new year with a plan for self—improvement. At least a quarter of people typically make New Year's resolutions, and a large portion of those good wishes end in disappointment. Rationally speaking, January 1st should be no better than any other day to make a life change. So why put the needless pressure on ourselves to "upgrade" our lives at the opening of a new calendar? Recent psychological research, however, suggests that there are many good reasons to begin a new habit on the first day of a new year. That's because we can all increase our chances of sticking to our new goals for the new year.





官方微信公众号: sdgkjzq 官方网站: www.zizzs.com 咨询热线: 010-5601 9830 微信客服: sdgkjzq2021

关于我们

齐鲁家长圈系业内权威、行业领先的自主选拔在线旗下子平台,集聚高考领域权威专家,运营团队均 有多年高考特招研究经验,熟知山东新高考及特招政策,专为山东学子服务!聚焦山东新高考,提供 新高考资讯、新高考政策解读、志愿填报、综合评价、强基计划、专项计划、双高艺体、选科、生涯 规划等政策资讯服务, 致力于做您的山东高考百科全书。

第一时间获取山东高考升学资讯,关注**齐鲁家长圈**微信号:sdgkjzq。







"微信/发现/搜一搜"搜索



咨询热线: 010-5601 9830 微信客服: sdgkjzq2021